
Landsbyforum, styregruppemøde 
Tirsdag d. 5. nov. 2024, kl. 19-21 Køge Rådhus. 
 

Dagsorden: 
1. Velkommen. Ordstyrer (Jesper) og referent (Pauline) 

Godkendt. 
 

2. Præsentation. Nye som gamle medlemmer giver kort præsentation af sig 
selv og forventninger til arbejdet i styregruppen. 
Deltagere: Kim Szkopek (Kulerup), Ulrik Sejersdal Nielsen (Druestrup), Jan 
Woller (Ringsbjerg), Mie Lund (Gørslev), Jesper Nielsen (Lille Salby), Charlotte 
W. Olsgaard (Gammel Hastrup), Tanja Glückstadt (gæst, Rødbylund) 
Jan Brian Larsen (V), Lene Møller Nielsen (S), Niels Rolskov (Ø), Pauline 
Poulsen (TMF) 
 
Forventninger: 

 Holde landsbyerne kørende med deres identitet, mangfoldighed og 
forskellighed 

 Bindeled til den kommende kommuneplan 2025 og landdistriktspolitik 
2016 

 Dialog mellem politikkerne og borgerne ude i landdistrikterne 
 Skabt et talerør ind til nærdemokratiet i Køge centrum 
 Være med til at bevare de landlige boligmuligheder i kommunen 
 Fælles forum og fælles bindeled/fællesnævnere mellem landsbyerne 

selvom der er forskelligheder og forskellige interesser 
 Trafik og problematikkerne i landsbyerne 

 

  



3. Formalia 

Hvad står der i landdistriktspoliƟkken om landsbyforum og arbejdsform 
Fra Landdistriktspolitikken 2016: Byrådet ønsker med Landdistriktspolitik 
2016 at styrke, gentænke og udvikle kommunens landdistrikter. Vi ønsker 
at sætte en dagsorden, der skal skabe udviklingsmuligheder på landet og i 
landsbyerne.   
Der oprettes et Landsbyforum, hvor repræsentanter fra landsbyerne og 
byrådet 2-3 gange om året kan drøfte fælles anliggender, vejlede, 
understøtte og koordinere lokale initiativer. Det ene møde kan være et 
fælles dialogmøde for interessenter i landdistrikterne. Landsbyforum er en 
borgergruppe, hvor medlemmerne har initiativretten og bestemmer 
indhold på møderne. Indkaldelse til møderne foregår via Teknik- og 
Miljøforvaltningen. Vedtægter for Landsbyforum udformes særskilt. 
Byrådet vil arbejde for at: 
 
•    Fremme samarbejdet for at sikre udvikling, vedligehold, bevaring og 
forskønnelse i landsbyerne. 
•    Fremme lokale initiativer, der styrker identitet og almennyttige formål i 
landsbyerne kulturelt, socialt, fysisk og økonomisk. Evt. konkrete puljer og 
driftsmidler indgår i de almindelige årlige budgetforhandlinger. 

Guidelines, noget der skal revideres.  
- Definition af hvem der kan være med i styregruppen, kan de større 

lokalbyer stille op  En klarere beskrivelse (hvordan kan vi forfatte det så 
det bliver mere tydeligt) 

- Forvaltningsstøtte indskrives i guidelines  Forvaltningen kalder til møde 
mv. 

Mødefrekvens? Hvor oŌe har byrådsrep Ɵd og lyst. Hvad med borgerrep. Behøver 
alle være Ɵl stede – hvad er minimum antal for at det kan være et formelt møde, 
med referat Ɵl hjemmesiden. 

 
- Mødefrekvensen er minimum 3 gange pr. halvår for styregruppen, hvor 

politikkerne og forvaltningen er til stede. KPU har givet administrativ 
støtte. 



- Til 2 møder halvårligt, hvoraf det ene er halvårets dialogmøde.  
- Politikkerne bliver inviteret hvis der er behov for et akutmøde / et ekstra 

møde efter behov 
- Styregruppen kan mødes oftere uden forvaltningen og politikkerne hvor 

der skrives referat som sendes til forvaltningen 

Borgerrepræsentanter i styregruppen. 
- Tanja træder til som den 10 borgerrepræsentanter i styregruppen, som er 

grænsen.  

Valg af formand og næsƞormand, jf. guidelines. 
Jesper Nielsen træder ned som formand, og vælges som næsƞormand. 
Ulrik Sejersdal vælges som formand 

 
4. Lokal borgerinddragelse og kommunikation. Det skete i Ringsbjerg, det er 

lige sket i Lellinge/Vemmedrup. Projekter, solcelleparker og vindmøller, 
med stor påvirkning af borgere i projektets nærhed. Borgernes oplevelse er, 
at projekterne kommer som ”en tyv om natten”. Hvordan kan vi som et 
kommunalt nedsat dialogforum medvirke til, at denne proces bliver bedre? 

 Tidlig inddragelse: Orientér berørte landsbyer tidligere og involvér 
landsbybeboerne med lodsejere. Forbedret borgerinddragelse gennem 
Landsbyforum og briefing mellem embedsmænd og politikere kan fremme 
en ordentlig proces. 

 Undergrupper og synlighed: Undergrupper for trafik, energi, og natur bør 
følge relevante projekter og synliggøres for borgerne. Forvaltningen 
opdaterer Landsbyforum om høringer og tidligere inddragelsesprocesser. 

Sørg for synlighed blandt borgerne gennem abonnementstjenester. 
 Kommunikation og kontakt: Sprede positive historier og gøre Landsbyforum 

mere kendt gennem politiske kanaler, presse, sociale medier og direkte 
kontakt med landsbylaug. Målet er at have en kontaktliste klar inden 
december 2024. Del gode historier på aviser, hjemmesiden og sociale medier 
(Facebook). 

 

  



5. Kommuneplan 2025. Jf. pkt. 4 – hvad kan landsbyforum/styregruppens 
ansvar være for at sikre, at betydningen af kommuneplanen forstås i en 
periode, hvor der kan være store ændringer i vores(kommunens) 
arealanvendelse. 

•  AĬold temamøder i landsbyerne om vigƟge og fælles temaer. 
Fokus på arealanvendelse og sikre, at borgernes interesser bliver hørt og 
forstået. 
Brug Landsbyforum til at informere og påvirke processen, så folk føler sig 
hørt. 

•  Landsbyernes bekymringer: 
Identificer, hvad der optager landsbyerne gennem møder og fællesnævnere. 
Afhold møder for at fastlægge fælles temaer blandt landsbyerne. 

•  Temamøder: 
Gennemfør temamøder med specifikke fokusområder i forskellige 
landsbyområder. 
Sørg for, at borgerne har mulighed for dialog og kan stille konkrete spørgsmål 
inden politiske møder. 
 

Konklusion fra Jesper 
 Landsbyforum arbejder for strukturel dialog og ønsker at undgå 

pludselige sager. 
 Positionér Landsbyforum som en samtalepartner og øg kendskabet 

bredt og i specifikke landsbyer. 
 Fokusér på klare, konkrete budskaber, formidlet én ting ad gangen. 
 Lav fælles opslag på Landsbyforum Køge Facebook. 

 
6. Evt. 

- HOFOR  Ny sikkerhed på vandværket fra EU  Ny sti fra Lille Dalby til 
Bjæverskov 

- Landsbypuljen ansøgningsrunder 
o Kan Landsbyforum høres i processen for ansøgningsrunden? 


